
 
2021eko apirilaren 12an, 18:00etan, 
Zaraitzuko etxean (Ezkaroze),  Zaraitzuko 
Batzorde Nagusiak Ohiko Osoko Bilkura 
egin du, batzordeburua buru dela, eta 
ondoren zehazten diren batzordekideak 
bertan direla, ondoko gai hauek 
aztertzeko: 
 
 
BERTARATUAK 
 
BATZORDEBURUA: PEDRO MASCARAY 
NAVARRO (Atabea) 
 
BATZORDEKIDEAK: 
AYERRA CEBRIAIN, ELENA (Atabea) 
SAGARDOI TANCO, ANA (Aldagaina) 
SARRIÉS MARTÍNEZ, PÍO (Atabea) 
SENBEROIZ GARRALDA, ANDONI 
(Errartea) 
 
USTEKABEKO IDAZKARIA: Esther Urtasun 
Fuertes 
 

Aldez aurretik Batzorde Nagusiari 
jakinarazi zaio Batzordeburuak bilkura 
honetarako idazkaria izendatzeari buruz 
emandako ebazpena, deialdiarekin 
batera banatu dena. Hona hemen 
ebazpena hitzez hitz: 

 
1.- Esther Urtasun Fuertes, 

Zuzenbidean lizentziaduna eta 
Aezkoako Batzar Nagusiko idazkaria, 
Zaraitzuko Batzorde Nagusiko 
ustekabeko idazkari gisa gaitzea, 
2021eko apirilaren 12an Zaraitzuko 
Batzorde Nagusiaren Osoko Bilkura 
egiteko eta hartzen diren erabakiak 
betearazteko. 

2.- Gaitze horren berri ematea 
Nafarroako Gobernuko Toki 
Administrazioko eta Despopulazioko 
Zuzendaritza Nagusiari, behar diren 
ondorioetarako. 

3.- Ebazpen honen berri ematea 
Zaraitzuko Batzorde Nagusiari, egiten 

En Ezcaroz, edificio Casa del Valle, 
siendo las dieciocho horas del día 12 de 
abril de 2021, se reúne la Junta General 
del Valle de Salazar en sesión ordinaria 
legalmente convocada, bajo la 
Presidencia del Sr. Presidente de la 
Junta, con la presencia de los y las 
Vocales que se especifican a 
continuación, tratándose los siguientes 
asuntos del Día:  
 
 
ASISTENTES 
 
SR. PRESIDENTE: PEDRO MASCARAY 
NAVARRO (Atabea) 
SRES/AS JUNTEROS/AS:   
AYERRA CEBRIAIN, ELENA (Atabea) 
SAGARDOY TANCO, ANA (Aldagaña) 
SARRIÉS MARTÍNEZ, PÍO (Atabea) 
SEMBEROIZ GARRALDA, ANDONI 
(Errartea) 
 
SECRETARIA ACCIDENTAL: Esther Urtasun 
Fuertes 
 
 Se informa previamente al Pleno de 
la Junta de la Resolución adoptada por 
la Presidencia y que ya se comunicó con 
la convocatoria a sesión, respecto al 
nombramiento de secretaria para esta 
sesión, cuyo texto íntegro es el siguiente:  
 1.- Habilitar con carácter 
accidental como secretaria de la Junta 
General del Valle de Salazar a Esther 
Urtasun Fuertes, Licenciada en Derecho 
y actual secretaria de la Junta General 
del Valle de Aezkoa, para la celebración 
de una sesión de Pleno de la Junta 
General del Valle de Salazar el día 12 de 
abril de 2021 y la ejecución de los 
acuerdos que de ella se deriven.  

 2º.- Comunicar esta habilitación a la 
Dirección General de Administración 
Local y Despoblamiento del Gobierno 
de Navarra, a los efectos oportunos.  

 3º.- Dar cuenta de la presente 
Resolución al Pleno de la Junta General 
del Valle de Salazar en la primera sesión 



den lehenengo Osoko Bilkuran. 

Batzorde Nagusia jakinaren 
gainean geratu da. 

 
 

LEHENENGOA.- ERREMENDIAKO FINKA 
LAGATZEA: LAGAPENEAN SARTU 
BEHARREKO ERAIKINEI BURUZKO 
ERABAKIA. 

 
Zaraitzuko Batzorde Nagusiak, 

2018ko irailaren 4an egindako Osoko 
Bilkuran, erabaki zuen Erremendiako 
finka doan lagatzea Nafarroako 
Gobernuari, hogei urterako; Nafarroako 
Toki Administrazioaren uztailaren 2ko 
6/1990 Foru Legearen 128. artikuluan 
xedatutakoarekin bat.  

Bi urte geroago, Aurrekontuen 
Zuzendari Nagusiaren urriaren 20ko 
539/2020 Ebazpena jakinarazi zitzaion 
Batzordeari. Horren bidez, Nafarroako 
Gobernuak lagapena onetsi eta INTIAri 
lagatako eraikinak eta lursailak 
atxikitzea erabaki zuen. Onespen horren 
ondoren, Batzordeak zenbait erabaki 
hartu zituen lursail eta eraikinei buruz, 
baina erabaki horiek egindako 
lagapena aldatzea ekarriko zuten, eta, 
beraz, ezin dira baliozkotzat jo, 
ondasunak Nafarroako Gobernuaren 
ondareari atxikita baitaude. 

 
Aurrekoa gorabehera, Batzordeak 

harremanak izan ditu Aurrekontuen, 
Ondarearen eta Politika Ekonomikoaren 
Zuzendaritza Nagusiarekin eta 
Nafarroako Gobernuko Landa Garapen 
eta Ingurumen Departamentuko 
Zuzendaritza Nagusiarekin, 
lagapenaren gaia aztertzeko, eta, 
zehazki, lagatako eraikin eta 
lursailetako batzuk berriz itzultzea 
aztertzeko. Landa Garapeneko 
Zuzendaritza Nagusiaren txosten bat 
jaso da, Zaraitzuko Batzorde Nagusiaren 
intereseko eraikin eta lursailak 
itzultzearen aldekoa. Era berean, gai 

que se celebre. 

 El Pleno se da por enterado.  
 
PRIMERO. - CESIÓN DE LA FINCA DE 
ERREMENDIA: ACUERDO SOBRE EDIFICIOS 
INCLUIDOS EN LA CESIÓN.  
 
 El Pleno de la Junta General del 
Valle de Salazar con fecha 4 de 
septiembre de 2018, adoptó acuerdo 
por el que se cedía a título gratuito a 
Gobierno de Navarra la finca Remendía, 
en virtud de lo dispuesto en el Artículo 
128 de la LF 6/1990, de 2 de julio, de la 
Administración Local de Navarra, por 
plazo de veinte años. Posteriormente, 
dos años más tarde, se comunicó a la 
Junta la Resolución 539/2020, de 20 de 
octubre, de la Directora General de 
Presupuestos, por la que Gobierno de 
Navarra acepta la cesión y acuerda 
adscribir los edificios y terrenos cedidos a 
INTIA. Tras esta aceptación la Junta 
adoptó una serie de acuerdos relativos a 
los terrenos y edificios, que supondrían 
una modificación de la cesión realizada 
y que, por lo tanto, no pueden ser 
considerados válidos una vez los bienes 
ya han sido adscritos al patrimonio de 
Gobierno de Navarra.  

 No obstante lo anterior, esta Junta 
ha tenido diferentes contactos tanto 
con la Dirección General de 
Presupuestos, Patrimonio y Política 
Económica  como con la Dirección 
General del Departamento de Desarrollo 
Rural y Medio Ambiente de Gobierno de 
Navarra, para tratar sobre el tema de la 
cesión, y en concreto sobre el posible 
destino y reversión de una parte de los 
edificios y terrenos cedidos, constando 
un informe de la Dirección General de 
Desarrollo Rural, favorable a la reversión 
de los edificios y terrenos por los que la 
Junta de Salazar tiene interés. Asimismo 
este tema se ha tratado con la Dirección 
General de Administración Local al 
objeto de dar seguridad jurídica a la 
solicitud a tramitar. 
 En este momento la Junta de 



hori Toki Administrazioko Zuzendaritza 
Nagusiarekin landu da, izapidetu 
beharreko eskaerari segurtasun juridikoa 
emateko. 

Zaraitzuko Batzorde Nagusiak 
Erremendiako hiru eraikinetan 
egokitzapen-jarduketak egiteko 
interesa du; horiei atxikita egon beharko 
luke lursailetako zati batek, INTIAk 
erabiltzen dituen lursailetatik sarbide 
independentea bermatzeko. Horren 
guztiaren helburua da ibarra garatzen 
eta enplegua sortzen lagunduko duten 
ekimenak sustatzea, eta, horretarako, 
finka dinamizatzeko eta berraktibatzeko 
memoria balioetsi bat egin zen. Horren 
arabera, higiezinak berreskuratu eta 
proiektua idatzi ondoren, proiektua 
garatu ahal izanen litzateke INTIAk 
finkan egiten dituen lanetan inolako 
interferentziarik egin gabe. 

 
Sagardoik dio gai horretaz bere 

garaian hitz egin zela, eta ez du 
ulertzen orain Batzordeari berriz ere 
itzultzeko eskatzea; bere ustez, eraikinak 
Nafarroako Gobernuaren ondarea 
egonik eta egin nahi diren jarduketak 
argi izan gabe, gastu handiak eraginen 
dizkio Batzordeari. Uste du, finka horiei 
buruzko erabakirik hartu aurretik, 
Batzordeak bilera bat egin beharko 
lukeela Nafarroako Gobernuarekin, 
finka horietan egin daitezkeen 
garapen-proiektuei buruz hitz egiteko, 
eta Nafarroako Gobernuaren eta 
INTIAren inplikazioa handiagoa izan 
beharko litzatekeela.  

Senberoiz jaunak 
proposamenaren aurka emandako 
botoa azaldu du: bere ustez, ez da 
ideia ona Batzordeak eskaera hori 
egitea, eraikinen egungo egoera ikusita 
eta Batzordeak konpondu beharko 
duela jakinda.  

Sarriés jaunak uste du Nafarroako 
Gobernuarekin finka horri buruz hartu 
zen erabakia gaizki sortu zela, eta 
oraindik ere gaizki dagoela. 

Salazar mantiene su interés en realizar 
actuaciones de adecuación en tres de 
los edificios radicados en Remendía, a 
los que deberían estar afectos una parte 
de los terrenos que garanticen un 
acceso independiente respecto a los 
que utiliza INTIA, para promover 
posteriormente iniciativas que 
contribuyan al desarrollo del valle y a la 
generación de empleo. Con tal objetivo 
ya se realizó una Memoria valorada para 
la dinamización y reactivación de la 
finca, que podría desarrollarse sin 
ninguna interferencia sobre los trabajos 
que desarrolla INTIA en la finca una vez 
que se disponga de los inmuebles y se 
redacte el proyecto correspondiente. 
  
 La Sra Sagardoy considera que en 
su día este tema ya se trató y ahora 
mismo no entiende que estando los 
edificios en el patrimonio de Gobierno 
de Navarra y sin tener claras las 
actuaciones que se quieren hacer y que, 
entiende, supondrán unos gastos 
importantes para la Junta, se solicite 
nuevamente que vuelvan a la Junta. Por 
lo mismo entiende que antes de adoptar 
ningún acuerdo sobre estas fincas la 
Junta debería mantener una reunión 
con Gobierno de Navarra para tratar 
sobre los proyectos de desarrollo que se 
pueden realizar en las mismas, y cree 
que debería haber una mayor 
implicación de Gobierno de Navarra y 
de INTIA. Por su parte el Sr. Semberoiz 
explica su voto en contra de la 
propuesta que se presenta porque sigue 
viendo poco favorable para la Junta 
realizar esta petición visto el estado 
actual de los edificios y que deberán ser 
arreglados por esta entidad. El Sr. Sarriés 
considera que el acuerdo que se hizo 
con Gobierno de Navarra sobre esta 
finca ya nació mal y sigue estando mal.  
 
 Debatido suficientemente el tema, 
el Pleno de la Junta aprueba por 
mayoría, con los votos a favor del Sr. 
Presidente, de la Sra Ayerra y del Sr. 
Sarriés, y con los votos en contra de la 



 
Gaia eztabaidatu ondoren, 

bozkatu egin dute:  
Alde: Mascaray, Ayerra eta Sarriés 
Aurka: Sagardoi eta Senberoiz, 

aurreko paragrafoan azaldutako 
arrazoiengatik. 

Horrenbestez, gehiengoz erabaki 
da: 

 
1.- Ondasunen egungo titularra 

den Nafarroako Gobernuari eskatzea 
Zaraitzuko Batzorde Nagusiri laga 
diezaion Erremendiako finkan dauden 
lursailen eta eraikinen zati bat (ondoren 
identifikatuko direnak, eta bere garaian 
Batzordeak Nafarroako Gobernuari 
laga zizkionak), jatorrizko lagapenaren 
20 urteak betetzeko falta den eperako, 
hau da, 2038ko irailaren 30era arte, eta 
itzultzerako hasieran ezarritako 
baldintza berberetan. 

 
2.- Eskaeraren xede diren 

eraikinak eta lursailak katastroko 
erreferentzia hauekin identifikatzea: 
 
Lursailak: 

- 1. Poligonoa, 14 A partzela – 18. 
Fazeria (Erremendia); 3.747,32 m2-ko 
larrea 
- 1. Poligono, 12 partzela, K 
azpipartzela, 18. Fazeria (Erremendia); 
7.539,30 m2-ko larrea  

 
Eraikinak: 

- 1-12-1-1 sakabanatuta: S-P behea, 487 
m2-koa, nekazaritzako biltegia 
- 1-12-1-3 sakabanatuta: S-P behea, 
1.600 m2-koa, nekazaritzako biltegia 
- 1-12-1-6 sakabanatuta: S-P behea, 308 
m2-koa, etxebizitza 
- 1-12-1-7 sakabanatuta: S-P behea, 101 
m2-koa, etxebizitza 
- 1-12-1-8 sakabanatuta: S-P behea, 127 
m2-koa, etxebizitza 

 
3.- Erabaki hau Aurrekontuen, 

Sra Sagardoy y del Sr. Semberoiz por los 
motivos expuestos en el párrafo anterior:  
 
 1º.- Solicitar al Gobierno de Navarra, 
actual titular de los bienes, la cesión a la 
Junta General del Valle de Salazar, de 
parte de los terrenos y edificios 
integrados en la finca “Remendía”, que 
se identifican a continuación, (y que en 
su día fueron igualmente cedidos por 
esta Junta a Gobierno de Navarra), por 
el plazo que falta para que se cumplan 
los 20 años de la cesión original, es decir 
el día 30 de septiembre de 2038 y bajo 
las mismas condiciones que las 
inicialmente estipuladas para, en su 
caso, la reversión del uso.  
 
 2º.- Identificar los edificios y terrenos 
objeto de la solicitud indicada en el 
punto anterior con las siguientes 
referencias catastrales:  
  
- Parcela 14 A – Polígono 1 de la Facería 
18  “Remendía”, pastizal de 3.747,32 m2 
- Sub-parcela K – Parcela 12 del Polígono 
1 de la Facería 18 “Remendía”, pastizal 
de 7.539,30 m2 y 
 
- Edificios:  
- 1-12-1-1 Diseminado: S-P Bajo de 487 m2 
– Almacén Agrícola 
- 1-12-1-3 Diseminado: S-P Bajo de 1.600 
m2 – Almacén Agrícola 
- 1-12-1-6 Diseminado: S-P Bajo de 308 m2 
– Vivienda 
- 1-12-1-7 Diseminado: S-P Bajo de 101 m2 
– Vivienda  
- 1-12-1-8 Diseminado: S-P Bajo de 127 m2 
– Vivienda  
 
 3º.-  Trasladar el presente acuerdo a 
la Dirección General de Presupuestos, 
Patrimonio y Política Económica, así 
como a la Dirección General de 
Desarrollo Rural y Medio Ambiente del 
Gobierno de Navarra la presente 
solicitud, a los efectos oportunos.  
 
 4º.- Facultar al Presidente de la 
Junta para que, en caso favorable, firme 



Ondarearen eta Politika Ekonomikoaren 
Zuzendaritza Nagusiari eta Nafarroako 
Gobernuko Landa Garapen eta 
Ingurumen Zuzendaritza Nagusiari 
igortzea, behar diren ondorioetarako. 

 
4.- Batzordeburuari eskumena 

ematea, egokia bada, Nafarroako 
Gobernuaren ondasunak Zaraitzuko 
Batzorde Nagusiari lagatzeko behar 
diren agiri guztiak sina ditzan. 

 
Aurrekoa gehiago zehazteko, 

akta honi lursailak eta eraikinak 
identifikatzeko plano bat erantsi zaio. 

 
Egingarritzat joz gero, eta 

aurrekorik ezean, urriaren 20ko 539/2020 
ebazpena aldatzeko eskatuko da, 
Nafarroako Gobernuak Batzorde 
Nagusiaren Erremendiako finkaren 
lagapena onesteko eman zuena, 
aipatutako higiezin berberak kentzeko. 

 
 

BIGARRENA.- IRATIKO BASOZAINAK: 
EGUTEGIA ETA LAN-BALDINTZAK. 

 
Batzorde Nagusiak Iratiko 

basozaingoko langileen lan-baldintzei 
eta eginkizunei buruz hartutako azken 
erabakien berri eman da. 
Batzordeburuak gogorarazi duenez, 
lehen Nafarroako Gobernuarekin 
lankidetza-hitzarmen bat zegoen, eta 
horren bidez arautzen ziren lanpostuen 
baldintzak eta eginkizunak; baina orain 
hitzarmen hori ez da existitzen, eta argi 
eta garbi zehaztu behar da zeintzuk 
diren eginkizunak. Batzordeak 
proposamen bat egin zien langileei, 
baina haiek ez zuten onartu; ondoren, 
bilera bat egin zen, tentsio giroan. 
Batzordeak uste du lasai hitz egin behar 
dela eta baldintzak negoziatu behar 
direla. 

 
Sagardoiren ustez, hitz egin behar 

da Iratin lan egiten duten gainerako 

cuantos documentos sean necesarios 
para llevar a efecto la cesión de los 
bienes de Gobierno de Navarra a la 
Junta General del Valle de Salazar.  
 Para mayor concreción de lo 
anterior, se adjunta a la presente acta 
un plano identificativo de los terrenos y 
edificios.  
 
 En caso de que lo consideren 
factible, y en defecto de lo anterior, se 
solicita la modificación de la resolución 
539/2020 de 20 de octubre por la que se 
acepta por Gobierno de Navarra la 
cesión de la finca Remendía por la Junta 
del Valle de Salazar de manera que se 
excluyan los mismos inmuebles ya 
referenciados. 
  
SEGUNDO.- PERSONAL GUARDERÍO E 
INFORMACIÓN DE IRATI: CALENDARIO Y 
CONDICIONES LABORALES.  
 
 Se informa de los últimos acuerdos 
adoptados por el Pleno de la Junta en 
relación a las condiciones laborales y 
funciones que desempeña el personal 
del servicio de Guarderío de Irati. El Sr. 
Presidente recuerda que se parte de los 
años en que había un Convenio de 
colaboración con Gobierno de Navarra 
en el que se regulaban todas las 
condiciones y trabajos de los puestos y 
ahora, en defecto de ese Convenio que 
ya no existe, hay que definir claramente 
cuáles son las funciones. Se realizó una 
propuesta por parte de la Junta al 
personal de Guarderío, que no fue 
aceptada por los y las trabajadores/as 
del servicio y posteriormente hubo una 
reunión conjunta en la que se manifestó 
una tensión evidente entre las partes. La 
Junta entiende que hay que hablarlo de 
manera sosegada y negociar las 
condiciones.  
 La Sra Sagardoy considera que 
también se debe hablar con el resto del 
personal que trabaja en Irati puesto que 
aun siendo las funciones diferentes es 
claro que los trabajos se desarrollan en el 
mismo territorio y hay equipos que 



langileekin ere, baita Irati Basoaren 
gerentziarekin ere, argi baitago, 
eginkizunak desberdinak izan arren, 
lanak lurralde berean egiten direla eta 
zenbait talde eta erabilera partekatu 
eta bateragarri egin behar direla. Ez 
litzateke negoziazio-bilera bat, lan-
bilera bat baizik. 

 
Batzordeburuak eta Ayerrak 

negoziazioa langileen ordezkariarekin 
egin behar dela uste dute. 

 
Idazkariak honakoa jakinarazi du: 

Administrazioko lan-kontratudun 
langileen hitzarmenaren 109. artikuluan 
(Batzordea horri atxikita dago) 
aurreikusten da langileek parte hartuko 
dutela beren lan-baldintzak zehazten, 
legean ezarritako moduan, 
ordezkaritza-organoen bidez; kasu 
honetan, langileen ordezkariaren bidez. 

 
Sarriések uste du protokolo bat 

egin daitekeela, inolako arazorik gabe, 
oinarrizko kontu hauek jasotzeko: 
agurra, turistari arreta ematea, 
adeitasuna, dirua zenbatzea eta 
entregatzea, lanak lehenestea, zaborra 
biltzea, etab. Positibotzat jotzen du 
Sagardoiren jarrera eta negoziazioan 
norbait bitartekari gisa jardutea, 
egoerak okerrera egin duelako. 
Halaber, gogorarazi du Lan 
Departamentuak adiskidetze-ekitaldi 
batera deitu zituela, baina langileak ez 
zirela bertaratu; ez du erabaki hori 
ulertzen.  

 
Sagardoik adierazi du langileek 

Batzordearekin negoziatzeko interesa 
dutela. Horregatik, uste du negoziazio-
proposamen argi bat prestatu beharko 
litzatekeela, lanpostuen eginkizunak, 
zereginak eta bestelako gaiak jasoz, 
eta ondoren langileen ordezkariari 
bidali.  

 
Batzordeburuak Sagardoiri eskatu 

compartir y usos que compatibilizar, 
incluso contando con la presencia de la 
Gerencia de Irati Basoa; no una reunión 
de negociación pero sí una reunión de 
trabajo.  
 Tanto el Sr. Presidente como la Sra 
Ayerra consideran que la negociación 
se debe realizar con la Delegación del 
personal.  
 
 Se informa por parte de Secretaría 
que en el Convenio del personal laboral 
al servicio de la Administración, al que la 
Junta está adherida, se prevé (artículo 
109) la participación del personal en la 
determinación de sus condiciones de 
empleo en los términos fijados en la Ley, 
a través de los órganos de 
representación; en este caso sería a 
través del Delegado de personal.  
 
 El Sr. Sarriés considera que se puede 
elaborar sin ningún problema un 
protocolo en el que se recojan cosas 
básicas como el saludo, la atención al 
turista, el conteo del y entrega del 
dinero, la prioridad de unos trabajos 
sobre otros, la cortesía, la recogida de 
basuras etc. Ve una actitud positiva en 
la postura de la Sra Sagardoy y que se 
haya contemplado incluso la presencia 
de una persona que actúe como 
mediadora en esta negociación porque 
la situación se ha enconado. Recuerda 
que se convocó por el Departamento 
de Trabajo a la Junta a un acto de 
conciliación y no asistieron los 
trabajadores y trabajadoras del servicio, 
sino su abogado, algo que no entiende. 
La Sra Sagardoy señala que el personal 
sigue interesado en negociar con la 
Junta, por lo que cree que se debería 
preparar una propuesta clara de 
negociación en la que se recojan las 
funciones, labores, temas que afectan a 
los puestos… y que se envíe a la 
delegada de personal. El Sr. Presidente le 
pide que, como responsable de la 
Comisión de Personal, prepare esa 
propuesta y que si así lo considera, se 
reúna con todo el personal. Asimismo 



dio, langileen batzordeko arduradun 
gisa, proposamen hori prestatzeko eta, 
egoki ikusiz gero, langile guztiekin 
biltzeko; eta ondoren proposamen hori 
Batzorde Nagusiaren Osoko Bilkurara 
eramateko. 

 
Batzordeburuak gogorarazi du 

apirilaren 2an batzordekideen bilera 
egin zela, besteak beste, Iratiko 
basozaingoko langileen gaia 
aztertzeko. Bilera horretan proposamen 
bat aurkeztu zen, Batzordeak onetsiz 
gero langileei bidaliko zitzaiena. 
Batzordeburuak orain aurkeztu du 
proposamena, onets dadin. Bertan 
Batzordeak 9 hilabeteko kontratua 
egitea eta lantokia Iratiko Etxeetan 
ezartzea proposatzen da. Goizeko 
txandan lan egiten dutenei, 8:00etatik 
15:20ra, Batzordearen ibilgailua jarriko 
zaie eskura; eta arratsaldeko txandan 
lan egiten dutenei, 11:00etatik 18:20ra,  
bidaia ordainduko zaie. 

 
Bozkatu egin dute: 
Alde: Ayerra, Mascaray, Sarriés 

eta Senberoiz  
Aurka: Sagardoi, bilera hartan 

aurka agertu zelako eta bere ustez 
Iratin lan egiten duten langile guztiekin 
bilera egin behar delako. 

 
Basozaingoko langileekin 

negoziazioa egitearen alde egonik, 
Batzordeak proposamen bat egitea 
erabaki du. Proposamen horretan, orain 
onetsi diren puntuez  gain, bilkura 
honetako eztabaidagaiak eta 
lanpostuen baldintzak eta eginkizunak 
ere jasoko dira. Ondoren, 
proposamena langileen ordezkariari 
igorri, eta negoziatzeari ekinen zaio. 

 
 

HIRUGARRENA.- 2021/04/02KO BILERAN 
HARTUTAKO ERABAKIAK BERRESTEA: 
IRATI-BASOAREKIKO HITZARMENA 
BERRIKUSTEA 

que traslade posteriormente esa 
propuesta al Pleno de la Junta.   
 
 A continuación el Sr. Presidente 
recuerda que el pasado día 2 de abril se 
realizó una reunión de los y las 
Junteros/as en la que se trató, entre otros 
temas, el del personal del servicio de 
Guarderío de Irati. En esta reunión se 
expuso una propuesta que si la Junta la 
aceptaba, se remitiría al personal, por lo 
que ahora se presenta para su 
aprobación. En ella se recoge que la 
Junta propone la contratación por 
período de 9 meses y establecer el 
Centro de trabajo en Casas de Irati. Para 
quienes desarrollan el turno con horario 
de 8:00 a 15:20,  se pondría a su 
disposición el vehículo de la Junta y a 
quienes desarrollan el turno de de 11:00 
a 18:20,  se les abonaría el 
desplazamiento.  
 A favor de esta propuesta votan los 
Sres/as: Ayerra, Mascaray, Sarriés y  
Semberoiz, y en contra la Sra Sagardoy 
que ya manifestó su oposición en dicha 
reunión por considerar que se debe 
hacer la reunión con todos el personal 
que trabaja en Irati.   
 
 La Junta, partidaria de realizar la 
negociación con el personal del Servicio 
de Guarderío, acuerda elaborar una 
propuesta en la que, además de los 
puntos que ahora se han aprobado, 
recogerá todos los aspectos que se han 
venido debatiendo en esta sesión y las 
condiciones y labores asignadas a los 
puestos de trabajo. Esta propuesta se 
trasladará a la Delegada de Personal y 
se iniciará un período de negociación.  
 
 
 
TERCERO.- RATIFICACIÓN ACUERDOS 
ADOPTADOS EN REUNIÓN DÍA 2/4/21: 
REVISIÓN DEL CONVENIO CON IRATI-
BASOA 
 
 En reunión mantenida el pasado 
día 2 de abril se informa sobre la decisión 



 
Joan den apirilaren 2an egindako 

bileran, Irati-Basoako gerentziak 
hartutako erabaki honen berri eman 
zen: Aste Santuan Iratiko Etxeak eta 
Abodi Mendi guneko instalazioak ixtea, 
Covid-19 pandemia dela-eta dauden 
murrizketen ondorioz. Erabaki horrek 
Batzordearen ezinegona ekarri zuen. 
Batzordeak uste du Zaraitzuko Batzorde 
Nagusiaren eta Irati Basoaren arteko 
errentamendu-kontratua, bai eta 
geroko aldaketak ere, berrikusi egin 
behar direla, jabearen beharretara 
egokitzeko beharrezkoak diren 
aldaketak sar daitezen. 

 
Hori dela eta, aho batez erabaki 

da kontratuan jasotako baldintzak 
berrikusteko prozesua hastea, egokitzat 
jotzen diren aldaketak planteatzeko. 

 
 

LAUGARRENA.- 2021EKO IRATIKO TASAK 
ONESTEA 

 
Iratiko titularrak diren bi 

Batzordeen arteko bileren ondoren, 
beharrezkotzat jo da Iratiko mantentze-
tasari dagozkion zerga-tasak 
eguneratzea eta Iratira sartzen diren 
ibilgailuen tipologietara egokitzea. Tasa 
horiek 2021ean sartuko dira indarrean, 
onesten direnetik hasita. 

 
Gaia eztabaidatu ondoren, 

Nafarroako Toki Ogasunei buruzko 
2/1995 Foru Legean xedatutakoarekin 
bat, Batzorde Nagusiak aho batez 
erabaki du: 

 
Lehenengoa. – Iratiko mantentze-

tasari dagozkion ondoko zerga-tasak 
onestea, eta horiek aplikatzea 
Nafarroako Aldizkari Ofizialean eta 
iragarki-oholean argitaratzen denetik 
hasita: 

 
Autoen Sarrera orokorra: 6 € 

adoptada por la Gerencia de Irati-
Basoa, de cierre de las instalaciones de 
Casas de Irati y Centro de Abodi durante 
el período de Semana Santa, a causa 
de las restricciones por la pandemia de 
Covid-19, así como el malestar que tal 
decisión ha creado a esta Junta. Por lo 
expuesto, la Junta considera que se 
debe revisar el contrato de 
arrendamiento original firmado entre la 
Junta General del Valle de Salazar e Irati 
Basoa, así como sus modificaciones 
posteriores, de manera que se 
introduzcan las modificaciones 
necesarias para que se adecúe a las 
necesidades de la propiedad.  
 Por lo expuesto se acuerda por 
unanimidad iniciar el proceso de revisión 
del condicionado que figura en el 
contrato para plantear los cambios que 
se consideren adecuados.    
 
CUARTO.- APROBACIÓN TASAS IRATI, 
AÑO 2021  
 
 Tras las reuniones mantenidas entre 
las dos Juntas de Valle titulares del 
espacio Irati, se ha visto la necesidad de 
proceder a la actualización de los tipos 
impositivos, y adecuación a las 
diferentes tipologías de vehículos que 
acceden al espacio, correspondientes a 
la tasa de mantenimiento de Irati, cuya 
exacción se efectuará en el ejercicio 
económico de 2021, a partir de su 
aprobación. 

 Debatido el asunto, de 
conformidad con lo dispuesto en la Ley 
Foral 2/1995, de Haciendas Locales de 
Navarra, el Pleno de la Junta acuerda 
por unanimidad de los asistentes: 

Primero.–Aprobar los siguientes tipos 
impositivos correspondientes a la tasa de 
mantenimiento de Irati, que regirán a 
partir de la publicación de los mismos en 
el Boletín oficial de Navarra y Tablón de 
Anuncios: 

Acceso general vehículo:  6 € 
Acceso vehículo con descuento: 3 € 



Autoen Sarrera deskontuarekin: 3 € 
Motoen edo antzekoen sarrera 
orokorra: 3 € 
Motoen edo antzekoen sarrera 
deskontuarekin: 2 € 
Autobusen sarrera orokorra: 40 € 
Autobusen sarrera deskontuarekin: 20 € 
Mikrobusen sarrera orokorra: 25 € 
Mikrobusen sarrera deskontuarekin: 15 € 

Deskontuak orain arte 
ezarritakoaren arabera eginen dira. 

 
Bigarrena. – Erabaki hau 

Nafarroako Aldizkari Ofizialean eta 
iragarki-oholean argitaratzea. 

 
 

BOSGARRENA.- GALDE-ESKEAK. 
 
Sarriés jaunak jakinarazi du 

Galozeko Udalak onetsi duela Urmuga 
proiektuaren Erremendiako ekitaldia 
egiteko dagokion zenbatekoa 
ordaintzea (erakunde bakoitzak 
ordaindu beharrekoa biztanle-
kopuruaren arabera banatu da).  

Irati Zaraitzu–Bardeak 
komunikazio-proiektuari dagokionez, 
jakinarazi du eztabaida handiagoa 
sortu zela Bardeak sartu eta gero, baina 
ados daudela Heda Comunicacion 
enpresak aurkeztu duen proiektuarekin. 

Ondoren, Sarriés jaunak 
Barazkiaren jaiaren egitarau ofizialaren 
kopia bana eman die batzordekideei. 
Jaia Tuteran ospatuko da, apirilaren 
16tik maiatzaren 2ra. Antolatzaileekin 
hitz egin ondoren, Zaraitzuk bertako 
kultur adierazpenen bat eramatea 
adostu zen, eta azkenean egitarauan 
honako hauek sartu dira: oholtxo 
tradizionalak egitea, eta, horretarako, 
artisauren bat joanen da erakustaldia 
egitera; zenbait lagunek parte hartzea 
ekitaldietan, Zaraitzuko jantzi tipikoak 
jantzita; eta Iker Vicente bertaratzea.  
Ikerrek, opari baten bidez, eskerrak 
eman nahi dizkio Batzordeari, jasotako 
babesarengatik. Horretarako, opari hori 

Acceso general motocicleta/similar: 3 € 
Acceso motocicleta o similar con 
descuento: 2 € 
Acceso general autobús: 40 € 
Acceso autobús con descuento: 20 € 
Acceso general microbús: 25 € 
Acceso microbús con descuento: 15 €  
 Los descuentos se realizarán de 
conformidad con lo establecido hasta el 
momento. 

Segundo.–Publicar este acuerdo en el 
tablón de anuncios y en el Boletín Oficial 
de Navarra. 

  
QUINTO.- RUEGOS Y PREGUNTAS.  
 
 El Sr. Sarriés, respecto al proyecto 
Urmuga, comunica que el ayuntamiento 
de Gallués ha aprobado abonar el 
importe que le corresponde para la 
celebración de este evento en 
Erremendia: la distribución de las 
cuantías a aportar por cada entidad se 
ha realizado en función del número de 
habitantes. Por otra parte y respecto al 
proyecto de comunicación de Irati 
Salazar – Bardenas, informa que se 
generó más debate con la entrada de 
Bardenas, pero que están de acuerdo 
con el proyecto que presenta Heda 
Comunicación.  
 A continuación el Sr. Sarriés entrega 
a los asistentes una copia del programa 
oficial para 2021 de la fiesta de la 
verdura que se va a celebrar en Tudela 
del 16 de abril al 2 de mayo. Tras 
conversaciones con la organización de 
esta fiesta, desde el valle de Salazar se 
quedó en llevar una manifestación de 
tipo cultural del valle, que finalmente ha 
sido incluida en el programa, tratándose 
de la elaboración de tablillas 
tradicionales, para lo que irá algún 
artesano a hacer la demostración y 
participarán en los actos también 
algunas personas con el traje típico de 
Salazar. Además de eso, se ha hablado 
con Iker Vicente, que asistirá a este 
evento, y que ha manifestado su 
intención de trasladar a la Junta del 



batzordeburuari emanen dio 
maiatzaren 1ean eginen den ekitaldi 
batean. Sarriések gaineratu du kultur 
ekintza horiek oso garrantzitsuak direla 
turismoa eta ibarraren eta Bardeen 
arteko loturak sustatzen dituztelako. 
Horregatik, horiekin konpromisoa 
hartzeko eta babesa emateko eskatu 
die batzordekideei. Une honetan ez 
dago gutxi gorabeherako aurrekonturik, 
eta, beraz, ez da aurkeztu. 

 
Batzordeburuak ekitaldi horietara 

joateko konpromisoa hartu du, eta 
Batzorde  Nagusiak erabaki du bere 
babesa adieraztea eta jardunaldiaren 
gastuak ordaintzeko ekarpen 
ekonomiko bat egiteko aukera 
aztertzea, eskaera aurkezten bada. 

 
Eta gai gehiagorik egon ez denez, 

20:30ean Batzordeburuak bilkura 
amaitu du, eta akta hau egin da, 
ustekabeko idazkari naizen honek 
egiaztatua. 

valle su agradecimiento por los apoyos 
recibidos, mediante la entrega de un 
obsequio. El modo de hacerlo llegar 
sería entregar ese detalle al Presidente 
de la Junta en un pequeño acto que se 
realizaría el día 1 de mayo. Recuerda a 
la Junta la importancia de estos actos 
culturales que además son afines a la 
promoción del turismo y de los vínculos 
de unión entre este valle y Bardenas, por 
lo que pide a todos los junteros y junteras 
que se comprometan con los mismos y 
los apoyen. En este momento no se 
dispone de un presupuesto del coste 
aproximado que podría tener por lo que 
no se ha presentado en esta sesión.  
 El Sr. Presidente se compromete a 
asistir a los actos indicados y el Pleno de 
la Junta acuerda manifestar su apoyo 
institucional y estudiar, en caso de que 
se presente la solicitud, la posibilidad de 
realizar alguna aportación económica 
para sufragar los gastos que se deriven 
de esa jornada.  
 
 Y no habiendo más asuntos a tratar, 
se levanta la sesión siendo las veinte 
horas y treinta minutos y se extiende la 
presente acta que yo, la Secretaria 
accidental, certifico.  
 

    
 
 
 
 


